
Protokół  Nr XXXIV/17
z nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 19 czerwca 2017r.

XXXIV Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji podjęto Uchwały Nr XXXIV/394-395/17.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  14  radnych,  co  stanowi  kworum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Przewodniczący powołał również:
 sekretarza obrad – proponując kandydaturę p.Jana Spendel,
 Komisję  Uchwał  i  Wniosków  –  proponując  kandydatury  p.Aleksandra  Tabacki  oraz

p.Janusza Zgoł.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Nie zgłoszono żadnych uwag dotyczących zmiany porządku obrad.

3.Podjęcie uchwał w sprawie:
 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2017-2030
 zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok

Na wstępie  Burmistrz  wyjaśnił,  że  pomimo zmniejszenia  zakresu zadania  dotyczącego odbioru
i  zagospodarowania  odpadów  komunalnych,  złożona  w  II  przetargu  oferta  z  najniższą  ceną
przewyższa kwotę zabezpieczoną na to zadanie w budżecie miasta. Dodał, że podpisanie umowy
związane jest z koniecznością zwiększenia na ten cel środków finansowych w budżecie.

Skarbnik p.Iwona Burszka omówiła projekty uchwał, co zamieszczone jest w załączniku Nr 1 do
protokołu.

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi dodał, że obecnie firmie gmina za usługę
miesięcznie płaci 176.000zł i od momentu ponoszenia przez gminę kosztu dzierżawy kubłów na
popiół  koniecznością  było  uruchamianie  środków  z  uzyskanej  w  latach  ubiegłych  nadwyżki.
Stwierdził, że obecnie nadwyżka wynosi 600.000zł i przeznaczenie jej do wykorzystania pozwoli
nie  zwiększać  drastycznie  stawki  za  odpady  uiszczanej  przez  mieszkańców.  Poinformował,
że stawka ta powinna ulec podwyższeniu do ok. 14-15zł dla każdego mieszkańca bez różnicowania
opłaty w zależności od liczby osób w danym gospodarstwie domowym. Przedstawił również stawki
w pozostałych miastach Powiatu Mikołowskiego oraz liczbę zebranych w Orzeszu gabarytów.
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Burmistrz  poinformował,  że  analizowany  był  przypadek  nie  przyznania  przez  Radę  Miejską
dodatkowych  środków  finansowych  na  to  zadanie.  Wyjaśnił,  że  brak  przyznania  środków  nie
pozwala na podpisanie umowy z wykonawcą, który złożył najkorzystniejszą ofertę i wiąże się to
z  koniecznością  unieważnienia  przetargu.  Dodał,  że  na  ogłoszenie  nowego  przetargu  ze
zmniejszonym  zakresem  potrzebny  jest  czas,  a  firma  obecną  umową  związana  jest  do  końca
czerwca  br.  Dopowiedział,  że  przepisy  nie  pozwalają  na  okres  przejściowy  do  czasu
zorganizowania kolejnego przetargu podpisać z wykonawcą umowy w drodze zamówienia z wolnej
ręki  po  przeprowadzeniu  negocjacji.  Stwierdził,  że  na  przyszłość  zasadnym  będzie  rozważenie
stworzenia na terenie miasta własnej spółki, która realizowałaby to zadanie.

Radny Janusz Zgoł stwierdził, że należy pokusić się o unieważnienie przetargu i ogłoszenie nowego
z zupełną likwidacją odbioru odpadów zielonych. Dodał również, że należy na okres przejściowy
zawrzeć z firmą umowę z wolnej ręki.

Burmistrz tłumaczył, że zawarcie umowy z wolnej ręki będzie naruszeniem dyscypliny finansów
publicznych. Dodał, że nie można również dopuścić do sytuacji nie prowadzenie od 1.07.br zbiórki
odpadów  do  czasu  rozstrzygnięcia  kolejnego  przetargu.  Zwrócił  się  do  radnych  z  prośbą
o uchwalenie proponowanych przesunięć budżetowych. 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2017-2030
została przyjęta przy 9 gł. „za”, 2 gł. „przeciw” i 2 gł. „wstrzymującym się” (1 osoba nieobecna
w trakcie glosowania).

Uchwała w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok została przyjęta przy 11 gł. „za”,
1 gł. „przeciw” i 1 gł. „wstrzymującym się” (1 osoba nieobecna w trakcie glosowania).

4.Zapytania i wolne wnioski
1/ Burmistrz poprosił o przedyskutowanie kwestii wysokości stawki za odpady komunalne, które
trzeba będzie na najbliższej sesji podwyższyć.

Zdania radnych były podzielone. Część stwierdzała, że jednakowa stawka dla wszystkich będzie
sprawiedliwym  rozwiązaniem,  gdyż  wszyscy  wytwarzają  podobną  liczbę  odpadów.  Część
natomiast  stwierdzała,  że  stawka  powinna  być  zróżnicowana,  chociażby  ze  względu  na
wytwarzanie takiej samej liczby odpadów jeżeli chodzi o popiół czy odpady zielone, gdyż pochodzą
czy to z jednego pieca czy z jednego ogrodu. Radni zgodnie stwierdzali, że mieszkańcom, którzy
zadeklarowali  zbiórkę  odpadów  bez  prowadzonej  segregacji  należy  stawkę  podwyższyć
maksymalnie jak to jest możliwe. 

W związku z pytaniem Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi poinformował, że
po  ostatniej  poprawce  w  uchwale  zobowiązującej  oznakowanie  kubłów  pochodzących
z działalności gospodarczej, Straż Miejska będzie prowadziła sukcesywne kontrole. Stwierdził, że
planowane jest  również wprowadzenie kolejnej  zmiany określającej  częstotliwość wywozu tych
odpadów. Dodał,  że  planowana jest  także kontrola  posesji  prywatnych pod katem prowadzenia
selektywnej  zbiórki  odpadów,  poprzez  sprawdzanie  koszy  z  odpadami  zmieszanymi,  czy  nie
znajdują się tam odpady przeznaczone do zbiórki odpadów segregowanych.

Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  wniosek:  „kto  jest  za  przyjęciem jednolitej  stawki  za
odpady komunalne dla wszystkich mieszkańców, bez jej różnicowania w zależności od liczby osób
w danym gospodarstwie domowym?”
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty przy 12 gł. „za”.  
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2/ Przewodniczący przedstawił pisma:
 Komendy Powiatowej Policji w Mikołowie dot. poszukiwania listem gończym mieszkańca

Orzesza zamieszkałego przy ul.Bocznej,
 Ruchu Autonomii Śląska dot. apelu o włączenie się do inicjatywy „Dziyń ślonskiyj fany”.

Przedstawił również zaproszenia: 
 Starostwa Powiatowego w Mikołowie na uroczystość otwarcia Polsko–Niemieckiej Ścieżki

Kultury,
 Centrum  Kultury  i  Sportu  w  Postominie  do  wzięcia  udziału  w  Ogólnopolskim  Biegu

Samorządowym „Bursztyn Jarosławca”.

3/ Burmistrz poinformował, że koniecznością będzie  kolejne unieważnienie przetargu na budowę
żłobka.  Podał,  że  w  porównaniu  do  poprzedniego  przetargu,  obecna  najtańsza  oferta  była
o 100.000zł niższa, co jednak przewyższa środki zabezpieczone na ten cel w budżecie.

5.Zamknięcie Sesji
 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XXXIV nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 
 

Sesja trwała od godz. 15,00 do godz. 16,45.

           Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak          mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef 
2. Bortlik Grażyna 
3. Gazda Rajmund
4. Kiecka Damian
5. Mach Jan 
6. Marek Bartłomiej 
7. Matuszczyk Grażyna
8. Mrowiec Damian
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Szala Eugeniusz
12. Szola Piotr
13. Tabacki Aleksander
14. Zgoł Janusz

Radni nieobecni:
-  Buchalik Eugeniusz 

W Sesji wzięli również udział:

 p.Mirosław Blaski - Burmistrz Miasta
 p.Sylwia Krawczyk - Z-ca Burmistrza Miasta
 p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
 p.Alina Mika - Naczelnik Wydziału UM
 p.Tomasz Szier - Kierownik Referatu UM
 Radca Prawny
 przedstawiciele prasy

Orzesze, dnia 23.06.2017r.
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